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В настоящей статье проводится сравнительный анализ институтов разрешенного использования 

и доктрины fair use в правовом регулировании РФ и США. В статье исследуются пределы правомо-

чий, которые предоставляет каждый институт, и дадим сравнительную характеристику в той части, 

в которой институты отличаются.  Основным противоречием в правовом регулировании РФ и 

США доктрины разрешенного использования является принцип, согласно которому 

законодательство США разрешает создание производных произведений и явно поощряет 

переработку, в то время как законодательство РФ устанавливает прямой запрет на создание 

производных произведений, установ-ленный подп. 3 п. 3 ст. 1280 Гражданского кодекса РФ. 
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A Comparative Analysis of Institutions of Permitted Use and the Fair Use Doctrine in the Legal Regulation 
of the Russian Federation and the USA

This article contains a comparative analysis of institutions of permitted use and the fair use doctrine in the legal 

regulation of the Russian Federation and the USA. In the article, we study the limits of powers granted by each 

institution and give a comparative characteristics of the differences between the institutions.

 The main discrepancy in the legal regulation of the permitted use doctrine in the Russian Federation and the 

USA is the principle, under which the laws of the USA allow creation of derivative works and explicitly encourage 

processing while the laws of the Russian Federation set a direct ban on creation of derivative works in accordance 

with Sub-clause 3 of Clause 3 of Article 1280 of the Civil Code of the Russian Federation.
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